
AKADEMICKÝ SENÁT 
UNIVERZITY TOMÁŠE BATI VE ZLÍNĚ 

 Z Á P I S č. 13/2021 (268) 
ze zasedání Akademického senátu UTB konaného 21. září 2021 od 13:00 s místem konání 

v zasedací místnosti č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín 

Přítomni: Blaštíková Lucie, Mgr. Ph.D.; Dujka Petr, Mgr.; Fluxa Petr, Ing.; Dočkal Adam, Ing.;  

Horáková Monika, Ing. Ph.D.; Chovancová Miloslava, doc. Ing. CSc.;  

Kuřitka Ivo, doc. Ing. et Ing. Ph.D. et Ph.D.; Marada Jan, Bc.; Matýsek Miroslav, Ing. Ph.D.; 

Melichárek Zdeněk, Mgr. Ph.D.; Musil Miroslav, Ing. Bc. Ph.D.; Mráček Aleš, doc. Mgr. Ph.D.;   

Nguyen Quang Milan, BcA.; Noga Pavel, doc. Mgr. A. ArtD.; Ondra Pavel, Ing.; Paul David, Bc.;  

Rybová Magdaléna, Bc.; Sedlačík Michal, doc. Ing. Ph.D.; Skarupská Helena, PhDr. Ph.D.;  

Skovajsa Jan, Ing.; Staněk Michal, prof. Ing. Ph.D.; Strohmandl Jan, Ing. Ph.D.;  

Sysala Tomáš, Ing. Ph.D.; Sysel Martin, doc. Ing. Ph.D.; Trojan Jakub, RNDr. MSc. MBA. Ph.D.;  

Úředníček Zdeněk, doc. RNDr. Ing. CSc.; Valášek Pavel, doc. Ing. CSc.LL.M.; Zapletal Rostislav, MgA. 

Celkem přítomno: 28 členů AS UTB (z 36) 

Omluveni: Kozáková Věra, Mgr. Ph.D.; Klokočka Jan, Bc.; Nemeškal Libor, doc. MgA. Ph.D.;  

Novák Petr, doc. Ing. Ph.D.; Skácel Václav, MgA.; Soukalová Radomila, Ing. Ph.D. 

Nepřítomni: Halgoš Martin; Mrázek Jan, Ing. 

Stálí účastníci zasedání: Adámek Milan, doc. Mgr. Ph.D.; Beníček Lubomír, Ing. Ph.D.;  

Gajdůšková Alena, PaeDr.; Knápková Adriana, doc. Ing. Ph.D.; Macháčková Alena, Ing. CSc.;  

Navrátil Michal, Sáha Petr, prof. Ing. CSc.; Sedlařík Vladimír, prof. Ing. Ph.D.;  

Tuček David, prof. Ing. Ph.D. 

Zasedání zahájil a řídil předseda AS UTB doc. Sysel.  

Ověření přítomnosti členů AS UTB. 

Schválený předběžný program zasedání 

1. Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB.  

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora.  

5. Projednání návrhu „Jednací řad Vědecké a umělecké rady FMK UTB ve Zlíně“. 

6. Různé 

Ad 1) Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB. 

Zápis z předchozího zasedání byl po zapracování připomínek zaslán všem účastníkům zasedání 

a zveřejněn v informačním systému UTB. 

K hlasování přítomno 26 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 268/1: 

AS UTB schválil zápis AS UTB č. 12/2021 (267) ve znění zveřejněném v informačním systému UTB. 

Hlasování: 

Pro:       26 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 268/1: 

AS UTB schválil zápis AS UTB č. 12/2021 (267) ve znění zveřejněném v informačním systému UTB. 

Ad 2) Stav plnění usnesení AS UTB 

Na předchozím zasedání nebyla přijata žádná usnesení, ze kterých vyplývají úkoly nebo vyžadují 

kontrolu plnění. 
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Ad 3) Projednání programu zasedání 

K hlasování přítomno 27 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 268/2: 

AS UTB schválil program zasedání AS UTB č. 13/2021 (268) ve znění: 

1. Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB.  

3. Projednání programu zasedání. 

4. Slib člena AS UTB. 

5. Informace rektora, prorektorů a kvestora.  

6. Projednání návrhu „Jednací řad Vědecké a umělecké rady FMK UTB ve Zlíně“. 

7. Projednání podnětu člena akademické obce ke způsobu prokazování bezinfekčnosti. 

8. Různé. 

Hlasování: 

Pro:       27 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 268/2: 

AS UTB schválil program zasedání AS UTB č. 13/2021 (268) ve znění: 

1. Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB.  

3. Projednání programu zasedání. 

4. Slib člena AS UTB. 

5. Informace rektora, prorektorů a kvestora.  

6. Projednání návrhu „Jednací řad Vědecké a umělecké rady FMK UTB ve Zlíně“. 

7. Projednání podnětu člena akademické obce ke způsobu prokazování bezinfekčnosti. 

8. Různé. 

Ad 4)  Slib člena AS UTB. 

Představení nového člena AS UTB – zástupce FLKŘ – Marada Jan, Bc. (za Kopřivovou Kateřinu, Bc.) 

Slibem člena AS UTB se ujal své funkce. 

SLIB ČLENA AKADEMICKÉHO SENÁTU UTB  

Slibuji, že jako člen Akademického senátu Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně budu vždy jednat v souladu 

s právními normami státu a Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně, s demokratickými a akademickými 

principy a se svým svědomím, s plnou odpovědností vůči akademické obci v zájmu Univerzity Tomáše 

Bati ve Zlíně a všech jejích součástí, v zájmu jejího postavení, úrovně a rozvoje, v zájmu obecné 

vzdělanosti a vysokého školství. 

Doc. Sysel při této příležitosti zmínil, že je třeba volba nového předsedy SK AS UTB a vyzval členy SK 

AS UTB k návrhu kandidátů. 

Ad 5) Informace rektora, prorektorů a kvestora. 

Rektor prof. Sedlařík  

- RR č. 29/2021 – Předcházení šíření onemocnění Covid-19 mezi studenty UTB. 

- RR č. 28/2021 – Předcházení šíření onemocnění Covid-19 na pracovištích UTB. 

- SR č. 15/2021 – Dodatek č. 1 ke Směrnici rektora č. 1/2021 Poplatky za přijímací řízení na 

akademický rok 2022/23, studium v ak. roce 2021/22 a studium v cizím jazyce v ak. roce 

2022/23. 

- SR č. 14/2021 Sociální stipendium v ak. roce 2021/22. 

- SR č. 13/2021 Ubytovací stipendium v ak. roce 2021/22. 
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- SR č. 12/2021 Studium zahraničních studentů v akreditovaných studijních programech 

uskutečňovaných v cizím a českém jazyce na UTB. 

- SR č. 11/2021 Stanovení koeficientů vyjadřujících náklady na zajištění kvality studia ve 

studijních programech uskutečňovaných v cizím jazyce na UTB ve Zlíně v ak. roce 2022/23.  

- V souladu se SR č. 9/2021“ Program podpory přechodu absolventů doktorských studijních 

programů do praxe v počátcích jejich akademické kariéry na UTB ve Zlíně“ byla vydána 

rozhodnutí o zařazení postdoktorandů do tohoto programu na FT, FaME, FMK a UNI. 

- MŠMT zaslalo vysokým školám vlastní Plán realizace Strategického záměru pro oblast VŠ pro 

r. 2022 (VŠ předkládá MŠMT do 30. 1. 2021) a Vyhlášení Centralizovaného rozvojového 

programu pro VŠ pro rok 2022 (VŠ předkládá MŠMT do 29. 10. 2021) 

- Na MŠMT odeslána aktualizace dokumentu subtitulu 133D 22R. Jediným předmětem 

aktualizace subtitulu je změna původně plánované akce „UTB – Generální rekonstrukce 

objektuU1“ na „UTB – Novostavba objektu U1“. 

- Na NAÚ zaslány informace o podstatné změně k uskutečňování studijního programu v rámci 

udělené institucionální akreditace UTB ve Zlíně – Rozšíření oprávnění uskutečňovat BSP 

Materiály a technologie o specializaci Výroba a konstrukce obuvi. 

- NAÚ shromáždil podklady pro rozhodnutí v řízení o udělení akreditace pro FT:  

a) NMSP Konstrukce technologických zařízení (NAÚ na žádost UTB přerušila řízení 

o udělení akreditace do 31. 1. 2022. Žádost bude upravena a opakovaně projednána v Radě 

vnitřního hodnocení UTB). 

b) NMSP Řízení jakosti (akreditační spis byl doplněn dle požadavků zpravodajů a zaslán 

na NAÚ dne 3. 9. 2021). 

- 12. července byla stanovena pracovní skupina ČKR pro spolupráci s NAÚ, ve které je UTB 

zastoupena rektorem UTB prof. Sedlaříkem a prorektorem UTB Dr. Beníčkem. 

- Rada pro vnitřní hodnocení UTB – dne 22. září zasedá (fyzicky). 

- Zorganizována nabídka pomoci tornádem zasažených oblastí na Jižní Moravě formou 

dobrovolné pomoci. Velké poděkování patří organizátoru pomoci Fakultě logistiky a řízení. 

- Schváleny fakultní projekty financované z DKRVO, fakulty obdržely informace formou dopisu 

rektora. 

- Udělení „Cena rektora pro ocenění vynikajících výsledků ve vzdělávacích činnostech“ 

pro FaME, FMK, FAI a UNI. 

- Rada Zlínského kraje vyjádřila souhlas s jednáním na téma přistoupení města Zlína do 

společnosti TIC, s.r.o. 

- Do pozice ředitelky univerzitní MŠ Qočna byla od 1. 9. 2021 jmenována Mgr. Hana Forstová. 

- Zahájení Českých akademických her v Olomouci – blahopřání k výsledkům. 

- Zahájení konference CrisCon 2021, Uherské Hradiště. 

- Náměstku hejtmana Zl. K Lubomíru Traubovi bylo zasláno vyjádření zájmu UTB zapojit se 

do vybudování Technologického a vzdělávacího centra Holešov. 

- Akce v rámci filmového festivalu: udělení hvězdného doktorátu (Aňa Geislerová a Klára 

Issová) , rozhovory a koncert kapely JELEN. 

- Podpis sponzorské smlouvy s Trinity Bank (banka poskytne 1 mil. Kč). Fond bude určen 

k financování projektů zaměřených na činnost talentovaných studentů a postdoktorandů zejména 

v ekonomických oborech. 

- Návštěva europoslankyně Martiny Dlabajové (členka EP Výboru pro průmysl, výzkum 

a energetiku) na UTB. 

Předsedkyně Správní rady UTB PaeDr. Gajdůšková  

- Pozdravení na zahájení akademického roku – přání všem hodně sil a „normální“ průběh. 
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- Informace ze zasedání SR – správní rada většinou vždy podporuje usnesení AS UTB, která jsou 

senátem erudovaně projednána a schválena. 

- Vyslovila poděkování vedení univerzity, celé akademické obci a zaměstnancům univerzity 

za zapojení se do spolupráce s KHS v období pandemie Covid-19 (trasování, call centra, účast 

studentů FHS v nemocnicích a sociálních službách). Tato práce velmi dobře propaguje jméno 

univerzity. 

- Jako členka Zdravotní komory PS vyslovila zkušenosti s onemocněním Covid-19 a nabádá 

k maximální zodpovědnosti – ochraně každý sám sebe a ostatních spolupracovníků, 

spolustudentů. Kladně hodnotí RR rektora o opatřeních zamezení šíření onemocněn Covid. 

- Kvituje „prolomení ledů“ – spolupráci se Zlínským krajem. 

Prorektor prof. Sáha  

- Akce analýza doktorských programů (náročné zpracování – 500 studentů a každý 60 otázek…). 

- Hodnocení vědy – vybraných výsledků v Modulu 1 (mezinárodní přesah) – UTB má 

1 hodnocenou zprávu. 

- BSP Materiály a technologie, specializace Výroba a konstrukce obuvi – UTB má 3 studenty. 

Hlásí se i 1 student z Afganistánu. 

- Vítězem FameLab 2021 Česká republika se stal Oldřich Vojta z Univerzity Tomáše Bati 

ve Zlíně. Student doktorského SP Univerzitního institutu UTB, Centrum výzkumu 

obouvání: MgA. et Bc. Oldřich Vojta, DiS., řeší doktorskou práci zaměřenou na vývoj speciální 

„smart“ obuvi. 

- Ve věci kritické situace parkoviště u U11 – zamítnutí z důvodu historické památky – podáno 

odvoláni. 

Doc. Chovancová podpořila přijímání afgánských studentů k doktorskému studiu. 

Prof. Sáha: ustanovena komise pro tyto uchazeče, diskuze ve věci stipendia a poplatků – význam 

internacionalizace. Začlenění zahraničních akademických pracovníků, UTB nemůže neustále doplňovat 

akademické pracovníky ze svých absolventů, je potřeba alespoň ½ zahraničních. 

Doc. Tuček poukázal, že je třeba vyvinou úsilí, aby se afgánští studenti (na FaME je 1 studentka) mohli 

pokračovat ve studiu v ČR, ve své zemi jsou ohroženi na životě. V současné době však není šance se 

z Afganistánu dostat.  

Prof. Sedlařík uvedl usnesení České konference rektorů – podpora těchto studentů a apel na MŠMT pro 

uvolnění dostupných prostředků pro tyto akce. 

Prorektorka doc. Knápková  

- Zahájení činnosti Job centra. 

- Zahájení činnosti akademické poradny, psychologického poradenství. 

- U3V: všechny kurzy zatím prezenční formou, široká paleta oborů.  

Ad 6)   Projednání návrhu „Jednací řad Vědecké a umělecké rady FMK UTB ve Zlíně“. 

Předložení 13. 7. 2021. 

Dr. Maňasová Hradská, předsedkyně AS FMK, přednesla a komentovala předložený návrh, který byl 

schválen AS FMK dne 16. 3. 2021. 

Prof. Staněk upozornil na problematiku ukončení funkčního období, nedoporučuje vázat na funkční 

období děkana, toto stanovisko podpořila i předsedkyně LK dr. Skarupská. 

Postoupeno na zasedání LK 5. 10. 2021(rektorát, 13:00 místnost č. 420). 

V této souvislosti požádal doc. Sysel o návrhy osob na doplnění LK AS UTB. 
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Ad 7) Projednání podnětu člena akademické obce ke způsobu prokazování bezinfekčnosti. 

Podnět člena ak. obce Dr. Rubáše – týká se RR 28/2021 

Doc. Sysel informoval o časové návaznosti důležitých momentů týkajících se RR 28/2021 a 29/2021: 

 

- Po vydání RR kontaktoval předseda AS UTB rektora a požádal ho o právní zdůvodnění tohoto 

kroku a vyjádřil obavu, zda je v souladu se zákonem. Obdržel zpět od právního oddělení odkazy 

na paragrafy BOZP a od rektora ujištění, že se na znění shodli 3 právníci a že primární je ochrana 

zdraví studentů a zaměstnanců. Část odpovědi byla později nakopírována do odpovědi 

Dr. Rubášovi. 

- Následně zaslal Dr. Rubáš svůj podnět. Kompletní historii komunikace, včetně odpovědi rektora, 

byla rozeslána členům AS UTB ve středu 15. 9. 2021. 

Dr. Rubáš navrhuje, aby AS UTB iniciovalo změnu názvu RR. Posléze se diskuze přesunula 

do právní roviny a obě dvě strany si vyměnily odkazy na paragrafy. Lze konstatovat: 

RR je plně v gesci rektora a AS UTB ho nemůže přímo ovlivňovat  

Tato informace byla předána Dr. Rubášovi. 

Rozhodnutí, zda je RR protiprávní, nepřísluší akademickému senátu. 

Snaha ochránit zdraví studentů a zaměstnanců je důležitá. Stejně důležité je činit tak v rámci 

zákona. Předpokládám, že cílem všech by mělo být co nejdelší udržení chodu standartní výuky. 

Bohužel nevíme, který právní názor je ten správný (lidé se rozdělují do skupin, kde jedna 

podporuje toto rozhodnutí, druhá skupina toto rozhodnutí rozporuje. Máme zde i třetí, dosti 

početnou skupinu, kterou se to přímo neovlivňuje a tiše RR toleruje právě s cílem ochrany 

zdraví). Jedná se o výklad právnických názorů, který nepřísluší akademickému senátu.  
- Ve čtvrtek 16. 9. se konalo Předsednictvo RVŠ. Drtivá většina přítomných nechtěla 

usnesení, aby se požádalo ministerstvo o nastavení pravidel pro VŠ (chtěli zachování autonomie, 

spíše lokální pravidla atd.). Z diskuse vyplynulo (názor prezentoval místopředseda Rady 

vysokých škol doc. Kašparovský), že paragrafy BOZP nelze použít plošně, ale pouze v místě 

výskytu reálné hrozby. O tomto (již třetím), právnickém názoru byl informován rektor. 

- V pátek 17. 9. obdržel rektor výzvu od předsedy odborů ZO VOS UTB (Ing. et Ing. Jiří 

Konečný, Ph.D.) ve kterém žádá o zrušení RR z následujících důvodů: 

• zaměstnavatel nemůže ukládat zaměstnancům povinnosti nad rámec zákona 

• opatření týkající se většího počtu zaměstnanců je zaměstnavatel povinen projednat 

s odborovou organizací, což se v daném případě nestalo. 

O prvním bodě mohou právníci diskutovat s ohledem na paragrafy BOZP, výklad druhého bodu 

je jasný, viz § 282 odst. 2 písm. g) 

• Zaměstnavatel je povinen projednat s odborovou organizací další opatření týkající se 

většího počtu zaměstnanců 

• dále potom také § 282 odst. 2 písm. h) Zaměstnavatel je povinen projednat s odborovou 

organizací záležitosti uvedené v § 280. 

• konkrétně § 280 bod 1 písm. e) 

Zaměstnavatel je povinen se zaměstnanci projednat bezpečnost a ochranu zdraví při práci 

v rozsahu stanoveném v § 101 až § 106 odst. 1 a § 108 a zvláštním zákonem, (Pozn. č. 37: 

Zákon č. 309/2006 Sb., ve znění zákona č. 362/2007 Sb.), 

   což jsou právě ty paragrafy, na kterých je RR založeno. 

- Pan rektor informoval předsedu AS UTB, že vyzval děkany k účasti na zasedání AS UTB 

a požádal je o podporu. 

Děkani FMK, FT, FLKŘ, FHS informovali předsedu AS UTB, že plně podporují rozhodnutí 

rektora, děkani FAI a FaME se zúčastnili osobně. 

- Pan rektor se setkal s předsedou odborů a projednali spolu příslušnou směrnici RR.  

- V sobotu rektor požádal, aby AS UTB zaujal jasné stanovisko k RR 28/2021 a 29/2021 (v rovině 
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podpořit/vyzvat ke zrušení/navrhnout změnu). Stanovisko není nevyžadováno, můžeme pouze 

projednat. 

- V pondělí 20. 9. 2021 zaslal Dr. Konečný (předseda ZO VOS UTB) vyjádření: 

V reakci na zaslané stanovisko se mnou pan rektor zmiňované rozhodnutí neprodleně dodatečně 

osobně projednal a omluvil se mi za to, že z důvodu opomenutí neprojednal své rozhodnutí 

s odborovou organizací v dostatečném předstihu před jeho vydáním, jak mu ukládá zákon. 

V rámci projednání jsme si vyměnili svá stanoviska a vysvětlili své postoje. Odborová 

organizace i po projednání trvá na tom, že opatření vydaná rozhodnutím RR/28/2021 překračují 

zákon a vydání takového rozhodnutí v současné době legislativa zaměstnavateli neumožňuje. 

Z tohoto důvodu nemělo být uvedené rozhodnutí vydáno a mělo by být zrušeno. Odborová 

organizace nemůže podpořit jednání zaměstnavatele, které je v rozporu se zákonem, byť je 

vedeno dobrým úmyslem, o čemž ani v nejmenším nepochybuji. Zmiňované rozhodnutí 

a opatření v něm uvedená byla konzultována s právníkem Vysokoškolského odborového svazu 

a postoj odborové organizace se opírá o stanovisko Legislativní rady Českomoravské 

konfederace odborových svazů k dané problematice. 

Závěrem tedy konstatuji, že v rámci projednávání se zaměstnavatelem v dané věci nebyla 

dosažena shoda, uvedené nesouhlasné stanovisko odborové organizace však nečiní rozhodnutí 

rektora neplatným. Zákonný požadavek na projednání uvedené záležitosti s odborovou 

organizací byl dodatečně naplněn.  

Předseda AS UTB znovu zopakoval, že Rozhodnutí rektora je plně v gesci pana rektora a že AS UTB 

nemá pravomoc určit, který právní názor je správný.  

Upozornil na předkládací lhůtu k danému bodu. Vyzval AS UTB k podpoře ochrany zdraví studentů 

a zaměstnanců, poprosil členy AS UTB o pomoc při formulaci znění případného usnesení k podpoře 

ochrany zdraví. Navrhl možná znění usnesení: 

AS UTB podporuje ochranu zdraví studentů a zaměstnanců v rámci platných právních předpisů 

a norem.  

AS UTB vyzývá studenty a zaměstnance k dodržování všech platných mimořádných a ochranných 

protiepidemických opatření, které zavádí Ministerstvo zdravotnictví na základě pandemického zákona 

a žádá je o proaktivní přístup k ochraně zdraví s cílem udržet chod univerzity ve standardním režimu.   

AS UTB žádá studenty a zaměstnance o dodržování zpřísněných hygienických norem, zejména 

o používání dezinfekčních prostředků, ochranných prostředků dýchacích cest, které brání šíření 

kapének, a dodržování rozestupů s cílem zabránit vzájemnému přenosu onemocnění s následnou 

karanténou/izolací části zaměstnanců nebo studentů.  

AS UTB konstatuje, že dobrovolné preventivní testování pomáhá odhalit možný výskyt onemocnění 

a pomůže tak omezit šíření nemoci v prostorách UTB. 

Následovala rozsáhlá debata. 

Prof. Tuček, děkan FaME – plně podporuje rektora v rámci platných právních předpisů, „chceme učit 

zdravé studenty!“.  

Doc. Adámek, děkan FAI – uvedl vlastní zkušenosti s nemocí Covid-19 a vyjádřil podporu Rozhodnutí 

rektora v souladu s právními předpisy.  Zmínil zatím kladný přístup studentů FAI k daným opatřením 

(nebyly zaznamenány incidenty, studenti opatření chápou). 

Prof. Sedlařík, všechna opatření jsou proaktivní. Uvedl souhlasné stanovisko KHS Zlín. Upozornil na 

případné lokální uzavírání VŠ, pokud nebudeme daná opatření respektovat, hrozí nám uzavření 

a univerzita ztratí konkurenceschopnost. 

Vyslovil prosbu: „Prosím, buďte zodpovědní a respektuje uvedenou normu“. 

Doc. Úředníček vznesl dotaz, jak budeme řešit menzu na U5, kde se stravují cizí lidé a neakceptují 

nošení roušek.  

- Vládní opatření nařizuje ve společných prostorách nošení roušek, respirátorů. 
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Michal Navrátil, ředitel KMZ poukázal na včerejší počet strávníků – 1523. Součást KMZ není schopna 

zajistit osobu, která by kontrolovala příchozí při vstupu do jídelny. My můžeme jen požadovat, aby se 

všichni chovali podle pravidel. Prostory kolejí a menz jsou otevřeny všem s tím, že budou dodržovat 

dané podmínky. 

Prof. Sáha uvedl, že nikde se nezohledňují majetková práva. Odpovídáme za veškerý majetek a máme 

právo si určit pravidla. Chceme, aby osoba vstupovala zdravá.  

Dr. Matýsek se opětovně dotázal na cizí osoby, které pravidla nedodržují. 

- Zajít za odpovědným pracovníkem, který má tyto firmy na starosti. 

Doc. Sysel požádal členy AS UTB o tichý souhlas, aby mohla vystoupit Mgr. Sobieská. 

Mgr. Sobieská poukázala na to, že neviděla žádný z uvedených právních názorů. Ve směrnici se 

opíráme o Zákoník práce a Zákon o Inspekci práce. Zdůraznila důležitost vzájemné komunikace 

a odpovědnost vedoucích pracovníků. Rektor má povinnost vydat pravidla, která budou eliminovat 

veškerá rizika onemocnění Covid-19. Upozornila, že vládní nařízení – pravidla, platí i pro sportovní, 

společenská a kulturní akce, i pro akce soukromé. 

Rektor Sedlařík připomíná možná zpřísnění pravidel, pokud bude zapotřebí a situace se zhorší, každý 

člověk by byl testován. Viz systém OTN (ukončené očkování – test – prodělání onemocnění). 

Dr. Horáková se dotázala, zda RR je svázané se skutečnou situací. Rektor odpověděl, že po měsíci se 

vyhodnotí data ohledně onemocnění a infekčnosti, rozhodnutí se upraví. 

Dr. Sysala upozornil na nerovnost v přístupu: U vchodu stojí vedle sebe a) zaměstnanec a b) student – 

oba nemající doklad o prokázání bezinfekčnosti a oba odmítnou samotest. V případě a) zaměstnanec 

dovnitř nesmí – hodnotí se to jako překážka v práci ze strany zaměstnance a za b) student může jít dál 

do výuky. Odpověď – Situace zaměstnance se řeší individuálně v souladu se Zákoníkem práce, kde 

uvedené řešení je až to nejzazší. Existují i další, kdy se zaměstnanec a zaměstnavatel dohodnou jinak. 

Ke studentům se přistupuje podle aktuálně platných obecných předpisů – žádný speciální předpis pro 

VŠ vydán nebyl. 

Ad 8) Různé 

- Doc. Sysel:   

- Navrhované termíny zasedání AS UTB: 12. 10., 2. 11., 7. 12. 2021. 

- Návrhy na předsedu SK AS UTB (do 8. 10.). 

- Návrhy na delegování studenta-náhradníka do RVŠ (do 8. 10.). 

- Děkanům jsem zaslal návrhy na přiznání stipendia za členství v AS. 

- Nadcházející volby do AS UTB. 

- Zasedání Fóra předsedů akademických senátů (29. 7.). 

- Zasedání Předsednictva RVŠ (16. 9.). 

Volby do AS UTB 

Výňatek z VŘ AS UTB: 

(1) Volby členů AS UTB vyhlásit nejpozději 60 dnů před koncem volebního období. Zároveň AS UTB 

vydá pokyny pro organizaci voleb. 

(2) Podrobné pokyny pro volby na fakultě vydá AS fakulty nejpozději 30 dnů před konáním voleb.  

(3) Volby řídí volební komise UTB jmenovaná AS UTB, do níž na výzvu předsedy AS UTB navrhne 

po jednom zástupci akademický senát každé fakulty. Předsedu volební komise UTB jmenuje AS UTB 

z řad členů volební komise UTB. Volební komise UTB je oprávněna kontrolovat činnost obvodních 

volebních komisí. Mandát volební komise UTB končí jmenováním nové volební komise UTB. 

Doc. Sysel požádal zástupce jednotlivých fakult (předsedy fakultních senátů) o ověření, zda je zástupce 

jejich fakulty ochoten pokračovat ve svém mandátu, případně aby fakultní senát navrhl nového člena 

volební komise. 
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Zasedání Fóra předsedů akademických senátů (29. 7.) 

- Předseda Vysokoškolského odborového svazu (VOS) Mgr. Petr Baierl informoval o přípravě 

rozpočtu pro rok 2022 a zejména vývojem mezd vysokoškolských pedagogů v posledních letech. 

Odkazoval se na prezentaci předsedkyně Ekonomické komise RVŠ JUDr. Valové pro květnový Sněm 

RVŠ. 

- Z diskuse vyplynulo, že VŠ jsou dlouhodobě podfinancované. Otázky související 

s podfinancováním vysokých škol by neměly mířit pouze na politiky, ale i na ty, kteří jsou 

mimo politiku. Vysoké školy musí být vidět a plnit třetí roli, aktivně šířit informace.  

- Krátce byla diskutována otázka fondů vysokých škol, které jsou vysokými školami využívány na 

pokrytí spoluúčasti projektů a aktuálně na provoz kolejí v době pandemie Covid-19, která ukázala 

význam a potřebnost fondů.  

- FPAS odmítlo diskutovat o změnách akademické samosprávy. Akademická samospráva 

a akademické svobody jsou již více než 30 let neodmyslitelně spjaty s českým vysokým školstvím. 

- Diskuse nad aktuálními problémy jednotlivých akademických senátů. Diskutován byl způsob 

označování volebních lístků při tajném hlasování, elektronické volby, jednání senátů v době 

pandemie, překlad vnitřních předpisů do angličtiny, jednací jazyk. 

Pozornost byla věnována jazykové bariéře cizinců v rámci akademické obce a jejich rovnoprávnému 

začlenění do akademické obce. Tato otázka bude podrobněji diskutována na podzimním zasedání. 

- FPAS se znovu shodlo, že volba rektora je natolik významný akt, že musí probíhat kontaktně. 

- Z jednání Fóra předsedů akademických senátů byly na Twitter RVŠ umístěny tyto informace: 

- Předsedové akademických senátů VŠ věnovali na svém včerejším pracovním setkání pozornost 

dlouhodobému podfinancování VŠ, které může ohrozit kvalitu výzkumu a vzdělávání v ČR. 

Potvrdili rovněž význam akademické samosprávy a nutnost zajistit na vysokých školách nezávislost 

vědy a výuky, které jsou zaštítěné akademickými svobodami. 

- Doc. Jiří Langer v zájmu šíření informací z RVŠ nabídl zájemcům zapsání na rozesílací seznam, 

který pro potřeby své univerzity zřídil a dle kterého (podle zadaných preferencí každého zájemce) 

rozesílá všechny materiály jednotlivých oblastí agendy, které užší předsednictvo RVŠ obdrží. 

Zájemci o odběr informací z RVŠ se mohou zaregistrovat na odkazu níže: 

https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLScRXm_diBScWIek2ACJtjC5s_32kyAj3jKTQyjI6z4

QCtSSkw/viewform 

- Schválen byl následující termín a místo jednání Fóra předsedů akademických senátů: 4. až 

5. listopadu 2021, Západočeská univerzita v Plzni. 

 

Zasedání předsednictva RVŠ 

- Informace SK, Reforma doktorského studia. 

- PRVŠ se připojuje k žádosti ČKR a žádá Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy 

o prodloužení zvláštních opatření vysokých škol při mimořádné situaci podle §95a-

d vysokoškolského zákona alespoň o šest měsíců.  

- Rozpočet VŠ. 

- Národní plán obnovy – příprava čerpání financí pro VŠ. 

- Otázky pro politické subjekty kandidující v podzimních volbách do PSP. 

 

- Dr. Melichárek přednesl výsledky z Českých akademických her 2021 v Olomouci. 

Futsal muži – 6. místo 

Futsal ženy 4. místo 

Šerm kord 11. místo 

ST: mix – 9. místo, 10. místo dh-m, 5. místo dh-ž a 3. místo čh-ž 

Atletika: 5000 m 1. a 7. místo, 400 m 4. místo, disk ž. 3. místo, kladivo ž. 4. místo, koule ž. 1.místo 

Orientační běh 38. místo sprint, krátká trať 31. místo. 
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- Rektor informoval o semináři Národní plán obnovy, který se uskuteční v prostorách TIC. 

- Dr. Matýsek uvedl termín zasedání Komise pro ubytování a stravování a požádal o zaslání 

připomínek a dotazů – pátek 24. 9. 2021. 

- Dr. Skarupská seznámila přítomné s návrhem úpravy Statutu NAÚ VŠ, kde by téměř veškeré 

pravomoci měly přejít na předsedu NAÚ, oslabilo by se předsednictvo. Dále upozornila na 

problematiku systému HAP – u některých vyučujících chybí předměty, které byly rozvrhované, tudíž 

se nedoplňují jen nerozvrhované (e-learning). Chybovost je vysoká, HAP neobsahuje všechny 

položky ze stagu, je otázkou, nakolik je tento systém kompatibilní se systémy Stag a OBD, zda je 

schopen naplnit zadání a zda jeho cena včetně dalších poplatků je adekvátní tomu, co to více neumí, 

než umí. 

 

Termín příštího zasedání a předběžný program 

K hlasování přítomno 27 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 268/3 

AS UTB schválil termín příštího zasedání AS UTB na 12. října 2021 od 13 hodin s místem konání 

v zasedací místnosti č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín a předběžný program tohoto 

zasedání: 

1. Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB.  

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora.  

5. Volba předsedy studentské komory AS UTB. 

6. Delegování náhradníka zástupce studentů v Radě vysokých škol. 

7. Projednání návrhu „Jednací řad Vědecké a umělecké rady FMK UTB ve Zlíně“. 

8. Projednání podnětu člena akademické obce ke způsobu prokazování bezinfekčnosti. 

9. Různé. 

 

V případě změny formy zasedání v důsledku platných hygienicko-protiepidemických opatření bude tato 

informace rozeslána společně s pozvánkou na zasedání a zároveň zveřejněna ve veřejné části 

internetových stránek UTB. 

Hlasování: 

Pro:       27 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 268/3: 

AS UTB schválil termín příštího zasedání AS UTB na 12. října 2021 od 13 hodin s místem konání 

v zasedací místnosti č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín a předběžný program tohoto 

zasedání: 

1. Kontrola zápisu z předchozího zasedání AS UTB. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB.  

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora.  

5. Volba předsedy studentské komory AS UTB. 

6. Delegování náhradníka zástupce studentů v Radě vysokých škol. 

7. Projednání návrhu „Jednací řad Vědecké a umělecké rady FMK UTB ve Zlíně“. 

8. Projednání podnětu člena akademické obce ke způsobu prokazování bezinfekčnosti. 

9. Různé. 

V případě změny formy zasedání v důsledku platných hygienicko-protiepidemických opatření bude 

tato informace rozeslána společně s pozvánkou na zasedání a zároveň zveřejněna ve veřejné části 

internetových stránek UTB. 
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Příští řádné zasedání AS UTB proběhne v úterý 12. října 2021 od 13 hodin  

s místem konání v zasedací místnosti č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín. 

V případě změny formy zasedání v důsledku platných hygienicko-protiepidemických opatření bude 

tato informace rozeslána společně s pozvánkou na zasedání a zároveň zveřejněna ve veřejné části 

internetových stránek UTB. 

Konec zasedání: 15:38 

Ve Zlíně dne 24. 9. 2021 

Zapsala T. Kosinová, doc. Sysel 

  

 

 

 

 prof. Ing. Michal Staněk, Ph.D. v. r. doc. Ing. Martin Sysel, Ph.D. v. r. 

        místopředseda AS UTB   předseda AS UTB 


